

К. С. Колесников

**НИКОЛАЙ ЕГОРОВИЧ ЖУКОВСКИЙ  
И ИМПЕРАТОРСКОЕ МОСКОВСКОЕ  
ТЕХНИЧЕСКОЕ УЧИЛИЩЕ  
(МГТУ им. Н.Э. БАУМАНА)**

*Изложены основные данные о жизни, научно-педагогической и общественно-научной деятельности выдающегося русско-го ученого Н.Е. Жуковского и влиянии Николая Егоровича на развитие МВТУ.*

**Nicolay E. Zhukovsky and Imperial Moscow Technical School  
(Bauman Moscow State Technical University) / K.S. Kolesnikov**

The main information about the life, scientific; pedagogical, and social-scientific activity of the great Russian scientist N.E. Zhukovsky and his influence on the development of Moscow Imperial Technical School — Bauman Higher Technical School — Bauman State Technical University, is presented.

Статья поступила в редакцию 10.06.1996

Константин Сергеевич Колесников родился в 1919 г., окончил в 1952 г. МВТУ им. Н.Э. Баумана. Д-р техн. наук, профессор кафедры “Теоретическая механика” МГТУ им. Н.Э. Баумана. Лауреат Государственной премии СССР, Золотой медали им. В.Г. Шухова. Заслуженный деятель науки и техники РФ, почетный доктор технического университета г. Хемниц (Германия), академик РАН. Имеет более 100 научных трудов, в том числе 16 монографий и учебников в области прикладной механики, теории колебаний и динамики ракет.

K.S. Kolesnikov (b. 1919) graduated from Bauman Moscow Higher Technical School in 1952. D. Sc. (Eng.), professor of “Theoretical Mechanics” Department of Bauman Moscow State Technical University. RF State Prize Winner, Honoured Doctor of Hemnitz Technical University (Germany), Academician of Russian Academy of Sciences. Author of more than 100 publications, among them 16 monographs and textbooks in the fields of applied mechanics, oscillation theory and rocket dynamics.